
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 

 

RESUM DE LA SESSIÓ DEL CONSELL 
DE BARRI DE CAN PEGUERA 

 
Data: 18 de juliol de  2017 
Lloc:  Casal de Barri La Cosa Nostra 
Hora inici: 19.10 
Hora de finalització: 21.30 
 
ASSISTENTS: 
 
Presideix la mesa el Sr. Toni Tallada, com a president del Consell de Barri, la Sra. Gemma Arau, 
gerenta del Dte. de Nou Barris, el Sr. Pep Ortiz, vicepresident del Consell de Barri,  expel Sr. 
Carlos Izquierdo, conseller tècnic del Districte de Nou Barris, i Rafel Tubau, tècnic de barri.  
També es compte amb la presència d’Eva Luengo, tècnica municipal de Democràcia Activa, Pol 
Font, coordinador municipal del Pla de Futur de Can Peguera, i Pol Salvador. 
 
Entre el públic són presents els consellers municipals, Paco Garcia i Javier Barreña (PPC) i Raul 
Medina (Ciutadans). Unes 100 persones de públic, entre les quals representants de les entitats 
AV Can Peguera, Associació Juvenil Tronada, Penya Blaugrana de Can Peguera,  Grup de Dones 
de Can Peguera i Can Ensenya. 
 
 
ORDRE DEL DIA 
 
1.     Pla de Futur de Can Peguera.  
2.     Nova normativa de participació de l’Ajuntament. 
3.     Precs i preguntes 
 
PUNTS TRACTATS 
 

1. Pla de Futur de Can Peguera. 
 

1.1. Nou model de governança i Balcó d’equipaments. 
 
Pol Font presenta el document del Pla de Futur i explica com es farà la explicació del mateix, 
dividida en tres parts: Nou Model de Governança, Equipaments i Habitatge i Espai Públic. 
Es farà una primera explicació sobre el nou model de governança i el treball efectuat amb el 
que es diu el Balcó d’equipaments. Amb una pausa amb precs i preguntes en relació a aquests 
temes. 
Finalment s’exposarà el que s’està treballant en relació a l’eix Habitatge i Espai Públic. 
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Eva Luengo realitza una explicació del Nou Model de Governança. 
 
INTERVENCIONS DEL PÚBLIC 
 
Demandes/queixes/aportacions concretes: 
 
El Sr. A. Diu que no s’ha presentat oficialment en Consell de Barri la firma de la modificació del 
Pla GM de Barcelona, amb l’anunci de “desafectació” de les cases del barri. 
 
La Sra. F. Aporta fotos de les taules afectades per el tirament incívic de pedres des del mirador 
del Parc del Turó. 
 
Una veïna pregunta si abans de realitzar el concurs arquitectònic es parlarà amb els veïns. 
 
La Sra. E. Pregunta si aquesta planificació pot afectar alguna casa. Es contesta que si, en aquest 
cas, les cases ja afectades del carrer Vilaseca i la Pl. Sant Francesc Xavier. 
 

1.2. Habitatge i Espai Públic. 
 
Pol Font presenta les tres diagnosis que s’estan executant, en aquest moment, per part de tres 
equips diferents d’arquitectes: 
 

- Diagnosis constructiva del barri. 
- Assaig tipològic sobres les potencialitats de les edificacions i l’espai públic. 
- Diagnosi socio-energètica i metabòlica. 

 
Per tal de realitzar el darrer estudi cal un estudi durant tot un any d’una mostra representativa 
de les cases, en les seves diferents modalitats, i per això es convocarà per carta a entre 32 i 40 
habitatges per tal de poder-ho realitzar. 
Aquest mes de juliol es convocarà una reunió amb aquest veïns per tal d’explicar 
presencialment el procediment per a realitzar l’estudi. 
 
En Pol Font explica que a final de setembre es convocarà la reunió de seguiment de “Habitatge i 
Espai Públic” com a data d’inici. 
 
Pep Ortiz fa una breu referència a l’assemblea veïnal prèvia que s’ha realitzat i confirma que 
aquest projecte no es a curt termini i que caldrà, per tant, preveure la rehabilitació urgent dels 
habitatges que ho necessitin. També exposa que els canvis de partit polític en el consistori 
municipal no haurien d’afectar el Pla de Futur. I en darrer terme exposa que es premiarà dins el 
concurs d’idees les propostes que contemplin propostes en relació a les cases afectades. 



 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 

 
 
 
INTERVENCIONS DEL PÚBLIC 
 
      

Demandes/queixes/aportacions concretes: 
 

 
El Sr. X. Denuncia el mal tracte per part del PMHB donat que porta 4 mesos  sense llum. 
Un altre veïna explica la mateixa situació. 
 
També es denuncien augments de lloguer desproporcionats. 
 
La Sra. P. es queixa de l’arbre que te davant de la seva casa, a la plaça S.F. Xavier, donat que les 
arrels li entren a la casa i al pati. 
 
La Sra. E. Manifesta que ha fet arranjaments important a la seva casa i es pregunta que que 
pasa en aquest cas. 
 
La Sra. N. demana explicació per saber els criteris emprats per a fer l’estudi de les cases. 
 
El Sr. J. Es pregunta si aquest pla de futur comportarà una “homogeneïtzació” de les cases. 
 
El Sr. A. Comenta que moltes cases no tenen contador d’aigua. 
 
La Sra. L. Demana més eficàcia del PMHB. 
 
La Sra. F. Es presenta com a la segona sòcia de l’AV i demana més implicació del veïnat. 
 
El Sr. A. Manifesta en relació a la situació actual de l’aparcament que els conductors dels barris 
veïns venen a aparcar a Can Peguera. 
 
El Sr. T.  Pregunta per les demandes que va portar en ma a la regidora i la seva resolució. Posa 
com a exemple la barana del c. Ribelles, els cotxes aparcats indegudament al carrer Biure, o 
rajoles aixecades al c. Cornudella. 
 
La Sra. A. Demana explicacions de com ho faran per passar els camions, en el cas de que es 
facin obres, donada l’amplada estreta dels carrers. 
 
En resposta a aquestes paraules el Sr. Toni Tallada recull el malestar generat envers el PMHB i 
demana celeritat en les respostes a temes puntuals. 



 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 

 
El Sr. Pep Ortiz demana encetar una reflexió col·lectiva respectiva de diferents temes: 
aparcament, tipologia d’arbrat al barri,.. 
Expressa tanmateix que el compromís municipal es el de cost 0 de les futures rehabilitacions de 
les cases del barri. 
El Sr. Carlos Izquierdo emplaça també a tenir en compte el futur Pla de Mobilitat del Districte 
com a taula de treball en relació als temes d’aparcament. 
 
Una veïna demana si es tindrà en compte les persones amb mobilitat reduïda. 
 
La Sra. S. Denuncia la problemàtica del aparcament actual, que implica que en voreres molt 
estretes, si un cotxe aparca, s’impedeix la sortida per les portes de les cases. 
 
El Sr. M. Denuncia la problemàtica actual d’incivisme del barri, i la poca actuació del cos policial.  
 
Una veïna expressa que hi ha joves que realitzen botellon a les 6 del matí. 
 
També es denuncia l’ús de l’espai públic al voltant del bar del carrer Darnius, amb celebracions 
multitudinàries que acaben a altes hores de la nit. 
 
En relació al tema de l’aparcament també es comunica que es van instal·lar fanals entre les 
porteries que impossibiliten l’antic sistema d’aparcar sense impedir la sortida des de les portes 
de les cases. 
 
 
 


